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Input / 1e termijn m.b.t. SV Aanpak Vitale Wijken RGW 17 juni 2020 

Partij Nr. Vraag / Input Antwoord / Reactie 
SP 1 Toen we begin dit jaar spraken over de regio deal drong ik 

namens mijn fractie aan op focus. Zet nou daarop in waar 
je als Provincie een verschil kan maken. Zorg voor een 
beetje smeerolie daar waar de gemeentes vastlopen, waar 
de bewoners van die wijken duurzaam iets aan hebben, 
zoals versneld aanpakken van de woningen met de 
slechtste energielabels en verkeersveiligheidsprojecten 
die op de plank blijven liggen vanwege geldgebrek.  
De Gedeputeerde onderschreef dat toen en het doet 
deugd dat verkeersveiligheid nu ook is benoemd als doel. 
Maar laten we  wel wezen: er zijn nu nog altijd zes 
deelterreinen benoemd en het is nu ook niet bepaald het 
geldpakhuis van Dagobert Duck dat wordt leeggetrokken. 
Dan worden het al gauw druppels op een gloeiende plaat.  
Wij zien daarom liever een nadere keuze binnen de 
benoemde deelterreinen en wel zoals we al in januari 
benoemden. Dat geluid komt in ieder geval bij ons vanuit 
bewonersgroepen in Overvecht voor wat betreft 
woningisolatie en verkeersveiligheid. Vanuit Zeist en 
Nieuwegein hoor ik van mijn partijgenoten hetzelfde voor 
wat betreft die verduurzaming van woningen, maar ook: 
zorg nou dat wat je doet ook echt gedragen wordt door de 
buurtbewoners. 
Is de Gedeputeerde bereid deze verdere stappen te 
zetten? Graag een reactie. 

Met de Vitale Wijken aanpak wordt inderdaad focus aangebracht. 
Enerzijds omdat kennis, menskracht en geld in vier wijken worden 
gebundeld. Anderzijds vanwege de beperking van het aantal ambities 
en doelen of door focus te leggen op deelgebieden binnen de wijken. 
De focus verschilt per wijk en met belanghebbenden in de wijk, 
waaronder de bewoners zelf, wordt de integrale aanpak vormgegeven.  
 
Gemeente Utrecht 
Gemeente Utrecht is veelvuldig in overleg met bewoners in Overvecht. 
Specifiek voor de Regio Deal is er overleg met het wijkplatform en de 
wijkcoalitie. Ook in de uitvoeringsfase blijft dat overleg in stand.  
Verkeersveiligheid en woningisolatie zijn zeker issues, maar er zijn ook 
zorgen over bijvoorbeeld werkloosheid, voldoende stageplaatsen, hulp 
voor startende ondernemers, voldoende betaalbare woningen in de 
toekomst en kunnen Overvechters zelf ook wooncarrière maken in de 
wijk. Specifiek over woningisolatie: er wordt door woningcorporaties 
op dit moment reeds volop gerenoveerd in Overvecht. Verduurzaming 
van woningen hoort daar bij.   
De focus in de aanpak is een cruciaal onderdeel van deze aanpak omdat 
(a) een brede integrale aanpak op alle terreinen echt nodig is om het 
verschil te maken in Overvecht en stappen voorwaarts te zetten (b) een 
goede focus is aangebracht door inzet te concentreren op 3 van de 5 
ambities van Samen voor Overvecht (c) er scherp gekeken wordt waar 
aanvullende inzet echt nodig is om verschil te maken. 
 
Gemeente Zeist 
Vollenhove zet extra in op verduurzaming. Hiervoor is ook een 
proeftuinaanvraag gedaan bij het Rijk. De inzet is een gasloos 
Vollenhove, waarbij ook aandacht wordt besteed aan van het kookgas 
af. Dat laatste is voor veel bewoners een bezuiniging/besparing, omdat 
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ze nu veel geld betalen voor vastrecht, alleen voor koken op gas. 
Verder wordt stevig ingezet op bewustwording en gedragsverandering. 
Deze aanpak wordt als eerste ingezet bij het komende renovatieproject 
van de L-flat. Er wordt een draagvlakmeting gedaan en daar wordt dit 
meegenomen. De bewonersorganisatie is al meegenomen en is ook 
enthousiast, net als het Huurdersplatform. 
Overigens zijn de corporatiewoningen en de woningen in de Torenflat 
(Grouwels) al verduurzaamd naar gemiddeld label B. Aan de L-flat 
worden nog een paar laatste maatregelen uitgevoerd in het kader van 
verduurzaming (o.a. nieuwe voordeuren, deels nieuwe beglazing). 
Verder is voor Vollenhove de insteek primair gericht op het verbeteren 
van de maatschappelijke situatie en gezondheid van de bewoners. Alle 
kansen die worden opgepakt zijn opgehaald bij bewoners en nieuwe 
projecten zijn van en voor bewoners. Het betrekken van bewoners 
staat centraal in het ambitieprogramma. 
  
Nieuwegein 
In Nieuwegein is gekozen om met de regiodeal de focus te leggen op de 
Muntenbuurt. De Muntenbuurt is aangesloten op het warmtenet en de 
woningen van Mitros krijgen op korte termijn weer een 
onderhoudsronde. De urgentie in Nieuwegein, zoals blijkt uit de sociale 
kracht monitor ligt op het vlak van sociale cohesie, community building 
en een schone, hele, aantrekkelijke, groene en duurzame 
woonomgeving. Nieuwegein start met een breed en open 
participatietraject over de openbare ruimte en leveren daar waar nodig 
in vervolggesprekken maatwerk op het gebied van veiligheid, 
participatie, armoede  en gezondheid. 

GroenLinks 2 Eerste termijn 
GroenLinks vindt de aanpak Vitale wijken belangrijk en 
ziet vele goede projecten. 
  
· De genoemde wijken zijn gebieden waar sociale 
problematiek samenkomt terwijl ook de fysieke 

Zie antwoord bij vraag 3. 
 
 
 
 



3 – SV Vitale Wijken 
 

leefomgeving te wensen overlaat. De aanpak Vitale wijken 
is een goede beweging en is voor de provincie een 
invulling van onze ambitie op het terrein van Brede 
welvaart Op grond van eerdere aanpakken van 
aandachtswijken weten wij dat deze aanpakken alleen 
succes hebben als we een lange adem hebben. 

 3 Vraag: Is de gedeputeerde dat met GroenLinks eens dat 
die lange adem ook hier nodig is? 
 

De aanpak van de sociale en fysieke problematiek gaat hand in hand en 
sorteert niet zomaar en op de korte termijn effect. Eens dat zeker voor 
de sociale problematiek een langere adem nodig is.  

 4 Vraag : de aanpak Vitale wijken loopt tot 2024.Hoe staat 
het met de mogelijkheid om de aanpak langjarig voort te 
zetten? Zijn die mogelijkheden er bij het Rijk? 

De Vitale Wijken aanpak sluit aan op reeds lopende langjarige 
wijkaanpakken in de gemeenten. We gaan ervaren welke inzet effectief 
is en hoe het tussen partijen werkt. Deze ervaring en lessen nemen we 
mee naar een eventuele vervolgaanpak na 2024.  Betrokkenheid van 
het Rijk is van belang om de opbrengst van de inzet binnen de Vitale 
Wijken aanpak om te zetten in duurzame resultaten op de langere 
termijn. Het is de wens om de aanpak verder voort te zetten in een 
meerjarige aanpak tot 2030 of verder (bijvoorbeeld binnen een 
komend interbestuurlijk programma Leefbaarheid en Veiligheid als dit 
aan de orde is). 

 5 Vraag: Wat zijn de afspraken met gemeenten over 
inpassen in structurele activiteiten van gemeenten in de 
wijken? 

De Vitale Wijken aanpak sluit zoveel mogelijk aan bij de lopende 
activiteiten. Het is primair aan gemeenten zelf om hier nader vorm aan 
te geven. Vanuit de drie gemeenten zijn echter op lange termijn ook 
middelen beschikbaar. Daarin kan de keuze worden gemaakt om t.z.t. 
projecten een vervolg/structureel karakter te geven. Dit zal ook 
afhankelijk zijn van het effect van de interventies. In Zeist bijvoorbeeld 
is expliciet gekozen voor een lange termijn aanpak: Vollenhove Vooruit 
2035. Dit met de wetenschap dat een lange adem nodig is. De aanpak 
samen met de Regio Deal middelen kan het proces versterken en 
verdiepen. Bij het maken van plannen en projecten wordt steeds de 
vraag gesteld: Wat is er op langere termijn nodig en mogelijk? Hierbij 
worden bestaande projecten en activiteiten betrokken en gekeken 
waar ze elkaar kunnen versterken en verdiepen. Daaruit ontstaan 
nieuwe projecten, maar ook bijstelling van structurele activiteiten.  
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In de Vitale Wijken aanpak worden lessen uit het verleden 
meegenomen naast het feit dat na een periode van veel aandacht de 
neiging tot verslapping als projecten afgerond zijn op de loer ligt en 
waar dat ongewenst is, voorkomen moet worden. Doel van de 
wijkaanpak is ook een duurzame stap vooruit voor alle bewoners. 

 6 Het investeren in bevorderen van "positieve' gezondheid 
vindt GroenLinks van groot belang. Juist in deze tijd van 
Corona is duidelijk geworden hoe belangrijk groen en 
parken dichtbij de woonplekken zijn.. En hoeveel gebruik 
daarvan wordt gemaakt. Dat schept de mogelijkheid om 
gezond te bewegen. Maar er is meer nodig om ervoor te 
zorgen dat dat groen ook op een actieve , 
gezondheidsbevorderende manier wordt gebruikt door 
iedereen. 
Vraag: Is er voldoende aandacht voor het stimuleren van 
activiteiten en sport in de openbare ruimte in de 4 wijken? 
 

Het vergroten van de mogelijkheden voor activiteiten en sport in de 
openbare ruimte is een belangrijke doelstelling in de aanpak. Zo gaat in 
Overvecht een deel van de Regio Deal middelen naar het versterken 
van het Groene Lint. Hiermee worden groene plekken in de wijk 
verbonden waardoor een recreatief rondje ontstaat voor inspanning en 
ontspanning. In Amersfoort wordt een deel van de middelen besteed 
aan onder meer het verbeteren van wandel-, loop- en fietsroutes en 
bewegingslinten. In Zeist staat sport en bewegen centraal in het 
programma Vollenhove Vooruit. De insteek is het bestaande park in 
Vollenhove veel geschikter te maken voor ontmoeting, sport en 
bewegen, en te komen tot een “Vollenhovepark 2.0”. Hiervoor is al 
nauw overleg met de partners en sleutelfiguren in de wijk opgestart. 
Het plan is ook om de aanwezige school een belangrijkere rol te laten 
vervullen en zijn er plannen om extra algemene voorzieningen toe te 
voegen, in en aangrenzend aan het park.  Zeist wil ook een sport- en 
beweeglint aanleggen in de wijk om (laagdrempelige ) sportdeelname 
te faciliteren. Ook in Nieuwegein is bewegen wezenlijk onderdeel van 
de gezondheidsaanpak. Met de herinrichting van de Muntenbuurt 
wordt ingezet op vergroenen en op groene fietsroutes en het realiseren 
van een beweegplein met activiteitenaanbod. Dit natuurlijk in 
samenspraak met bewoners en stakeholders. 

 7 GroenLinks wil graag inzicht krijgen en houden in de 
voortgang van de aanpak maar pleit ervoor dat op een 
eenvoudige, doelgerichte manier te doen. Korte 
voortgangsrapportages. Geen grote conferenties maar 
een werkbezoek op locatie bijvoorbeeld . 
  

We zijn inderdaad voornemens de Staten met korte 
voortgangsrapportages en werkbezoeken op een eenvoudige en 
doelgerichte wijze te informeren. Daarnaast zullen de Staten minimaal 
jaarlijks formeel worden geïnformeerd over de voortgang van de Vitale 
Wijken aanpak. Hiervoor zal met behulp van monitoring op output en 
outcome worden gerapporteerd.  
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Vraag : hoe gaat de gedeputeerde de staten op de hoogte 
houden van de voortgang? 
 

ChristenUnie 8 Bij deze de 1e termijn van de ChristenUnie bij het RGW 
agendapunt Statenvoorstel Financiering Vitale Wijken 
aanpak.  
 
De Regiodeal Vitale Wijken - een kans om vanuit de 
verschillende overheidslagen gezamenlijk te werken aan 
de verbetering van de brede welvaart in 3 wijken van U16-
gemeenten en 1 in Amersfoort. Wie kan daar tegen zijn?  
Onze fractie staat welwillend tegenover de gezamenlijke 
inzet (waaronder  de inzet van 6 ministeries) van 
overheden, en de integrale en gebiedsgerichte aanpak op 
het gebied van wonen, kwaliteit van leven, gezonde 
leefomgeving, ruimtelijke kwaliteit, veiligheid, recreëren.  
Hiervoor is een investering van de provincie in onze ogen 
dan ook wel op zijn plaats.  
De urgentie om een besluit te nemen voor het zomerreces 
is begrijpelijk, hoewel onze fractie de onderbouwing in 
uitgangspunten, governance en monitoring in het 
Statenvoorstel wel wat aan de magere kant vindt. Er rijzen 
nog een aantal vragen:  
 

Zie antwoord bij vraag 9. 

 9 # op welke wijze wordt geborgd dat de provincie blijft 
sturen op provinciale taken en doelen? Hoe wordt PS 
daarover geïnformeerd? Op welke wijze wordt financiele 
verantwoording van deze deal bijvoorbeeld zichtbaar in de 
P&C-producten?  
 

De ambities en doelstellingen worden uitgewerkt in concrete 
afspraken, projecten en een uitvoeringsagenda. Daarnaast maakt 
monitoring en kennisdeling een belangrijk onderdeel uit van de aanpak. 
De provincie is hiervoor opdrachtgever en coördinator. In de 
(minimaal) jaarlijkse rapportage wordt over de voortgang van de te 
behalen doelen gerapporteerd, waarbij specifiek wordt ingezoomd op 
provinciale doelen, en kan worden bijgestuurd. Over de besteding van 
de financiële middelen wordt verantwoording afgelegd binnen de 
gangbare P&C-cyclus zoals het jaarverslag en de jaarrekening. 



6 – SV Vitale Wijken 
 

 10 # Samenwerken en optreden als 1 overheid is een mooie 
constructie, maar tegelijkertijd ook bestuurlijk 
complex.  Hoe en binnen welk tijdsbestek krijgt de 
governance vorm ?  
 

Er is een aantal uitgangspunten vastgelegd over het samenwerken als 
één overheid. Zo is de afspraak dat partijen gelijkwaardig aan elkaar 
zijn. Partijen onderkennen daarbij dat iedere partij een eigen rol, 
bijdrage en specifieke doelen heeft in het partnerschap. Het 
zwaartepunt van de Regio Deal ligt in de wijken. De aansturing van de 
aanpak in de wijken is primair de verantwoordelijkheid van de 
betreffende gemeente. Om geen extra overlegstructuren in te hoeven 
stellen en overhead te beperken, sluit de governance aan bij de 
bestaande overlegstructuren van de lopende wijkaanpakken. De 
overkoepelde governance wordt sober vormgegeven. Bestaande 
coalities van gemeente met partners en bewoners werken inhoudelijk 
aan en sturen op de aanpakken in de wijk, inclusief de projecten die 
worden uitgevoerd in het kader van de Regio Deal. 
In de definitieve overeenkomsten is de governance nader uitgewerkt.  

 11 # De provincie heeft ook de Woondeal ondertekend en de 
wijk Overvecht is in het kader van de Energietransitie al 
als proefwijk Gasloos aangemerkt. Hoe worden 
meekoppelkansen zo efficient mogelijk benut, en 
projecten zo goed mogelijk op elkaar afgestemd, zodat 
onnodige   inzet van middelen wordt voorkomen?  
 

De Regio Deal Vitale wijken is een versterking en intensivering van de 
lopende wijkaanpakken. Voor Samen voor Overvecht geldt 
bijvoorbeeld dat wat betreft de governancestructuren wordt 
aangesloten bij wat de afgelopen jaren al is opgezet. Hiermee wordt 
geborgd dat projecten op elkaar afgestemd zijn en dat er steeds oog 
wordt gehouden voor alle meekoppelkansen die er zijn. Door de 
samenwerking met het Rijk en provincie is het netwerk aan partners 
uitgebreid, wat mogelijkheden biedt voor nieuwe meekoppelkansen. 
Zeist heeft een proeftuinaanvraag voor Vollenhove gedaan om zo 
mogelijk nog eens een extra impuls aan deze wijk te geven. 

 12 # het Rijk heeft de inzet van middelen beperkt tot wijken 
in de U16. De provincie wil de wijk in Amersfoort 
synchroon meekoppelen (in het kader van nieuwe 
stadsontwikkeling als ring om de bestaande oude 
volkswijk heen) en heeft daar ook middelen voor 
beschikbaar gesteld.  
Hoeveel draagt Amersfoort zelf bij aan deze 
stadsontwikkeling?   
 

De benodigde investering voor de Vitale Wijken aanpak in Amersfoort 
is € 13,5 mln. Op dit moment is naast de bijdrage van de provincie van 
€ 4 mln binnen de gemeente reeds € 9 mln in de begroting 
gereserveerd als bijdrage, voor de overige € 0,5 mln wordt binnen 
Amersfoort nog dekking gezocht.  
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 13 # De gemeente Leerdam heeft, naar wij vernamen, met 
diverse partners transformatie en stadsontwikkeling in 
brede zin in een oude wijk gerealiseerd. Op welke wijze 
worden successen van elders (zoals Leerdam) in de 
provincie of daarbuiten ingezet?  
 

Monitoring en kennisdeling maakt onderdeel uit van de afspraken met 
de vier gemeenten en juist de samenwerking met het Rijk levert een 
schat aan informatie en mogelijkheden. Juist nu worden voorbeelden 
gedeeld, ook vanuit en met andere gemeenten (bijv. uit eerdere 
Regiodeals). De aanpak is er op gericht om van elkaar te leren en met 
elkaar samen te werken en kennis provinciebreed te delen. Alle 
gemeenten binnen de provincie Utrecht worden uitgenodigd om te 
participeren in het kennisnetwerk. Er worden op dit moment ook een 
aantal landelijke platforms en labs ingericht om tot een goede 
uitwisseling te komen zowel binnen de regiodeal, binnen de provincie 
als landelijk.  
 
 
 

PvdA 14 Het mag bekend zijn dat wij naast de betaalbaarheid van de 
woningen ook veel waarde hechten aan gezonde leefomgeving 
in  een groene wijk, waarbij er sociale cohesie is en omgekeken 
wordt naar elkaar. 
 
Zoals bekend bevat Regiodeal van onze provincie meer dan 
alleen de deal met het rijk van U16 gemeenten voor 3 wijken. 
Wij zijn als PvdA blij dat de Regio Deal breder wordt getrokken 
en onder de vlag van Vitale wijken verder gaat. Op dit moment 
is een wijk in Amersfoort toegevoegd.  

Zie antwoord bij vraag 15.  
 
 

 15 De woningmarkt heeft een bovenlokaal karakter. In de 
afgelopen jaren zijn daarom op initiatief 
van de PvdA regionale woonvisies opgesteld, waarin de 
provincie met gemeenten en 
andere betrokken partijen de gewenste ontwikkelingen op de 
woningmarkt in kaart heeft 
gebracht. 
Wij zien daarom deze aanpak als een begin. Er zijn meerdere 
wijken in andere gemeenten die met zelfde problematiek te 
maken hebben. 

Deze Vitale Wijken aanpak is inderdaad een begin. In andere wijken en 
in andere gemeenten spelen dezelfde uitdagingen. Dat is de reden dat 
monitoring en kennisdeling een belangrijk onderdeel vormt in deze 
Regio Deal en dat we hierover afspraken maken met onze 
kennispartners RIVM, UU en GGDrU.  
Met andere gemeenten zal actief kennis worden gedeeld door hen op 
te nemen in het leernetwerk en (niet)werkende interventies, tools, 
ervaringen op verschillende manieren (werkbezoeken, Community of 
Practice) te delen. Naast de monitoring kunnen alle gemeenten een 
beroep doen via het provinciaal programma Binnenstedelijke 
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Als PvdA vinden wij het zeer waardevol dat niet alleen de wijken 
binnen de U16 een rol van betekenis is, mar ook anderen wijken 
de nodige aandacht zullen krijgen. Op welke wijze zullen andere 
gemeenten betrokken worden bij de Vitale wijken aanpak, los 
van deze 4? 
 

ontwikkeling en Wonen om de versnelling van de woningbouw vorm te 
geven. 

 16 In een eerdere informatie sessie hebben wij als fractie ons 
zorgen geuit op uitvoering. Graag zouden wij schriftelijk meer 
informatie willen over hoe de samenwerking met de gemeenten 
zal zijn, aangezien we ook een rol zullen spelen bij  thema´s als 
Gezonde leefomgeving en sociale agenda. 

Zie ook antwoord op vraag 10. Het accent van de uitvoering ligt primair 
in de gemeenten. Hoe de samenwerking wordt vormgegeven is nader 
uitgewerkt in de overeenkomsten, waarin zaken als de wijze van 
samenwerking, de organisatie, bestuurlijke sturing en verantwoording 
een plek krijgen. In het (minimaal) halfjaarlijks bestuurlijk overleg 
tussen de verschillende overheden wordt de voortgang besproken, 
jaarplannen en jaarverslagen vastgesteld en waar nodig op de doelen 
en inzet bijgestuurd. 

 17 Als provincie moeten wij ervoor waken dat wij bijvoorbeeld niet 
het zelfde doen wat Sociale teams in de wijken doen. Goede 
communicatie is daarbij van essentieel belang. Hoe denkt het 
college daar vorm aan te geven? 

De Vitale Wijken aanpak krijgt vorm in en met de (partners in de) wijk. 
Hier is de gemeente aan zet met de partners (bewoners, 
maatschappelijke en private partners, etc.) in de wijk. Dat betekent dat 
met de extra inzet het werk van de Sociale teams wordt versterkt. 
Doordat zij extra slagkracht krijgen of er breder en meer integraal 
wordt gekeken naar zaken die kunnen bijdragen in de oplossing. Door 
als diverse overheden onze kennis en middelen te bundelen en onze en 
elkaar blik te verbreden en verdiepen kunnen we verschil maken en 
elkaar op de diverse bestuurslagen aanspreken. 

 18 Dan een over de financiën.  Nu de beschikbare budget lager 
uitvalt dan beoogd, zijn er risico´s dat gewenste doelen niet 
gehaald worden? Zo ja, welke risico´s zijn er dan voor de 
provincie? 
 

Naar aanleiding van de uiteindelijke (lagere) toekenning door het Rijk 
zijn de scope en ambities ten opzichte van de oorspronkelijke aanvraag 
bijgesteld en is een nadere focus aangebracht. Daarnaast investeren de 
drie gemeenten - naast de genoemde middelen in de Regio Deal – nog 
eens € 10 mln extra zodat in de drie gemeenten tezamen € 40 mln 
wordt geïnvesteerd.  Het risico dat we zien is de nog onvoorspelbare 
effecten van Covid-19. Duidelijk is al wel dat deze wijken harder 
worden getroffen dan andere wijken. Dat vraagt ook om flexibiliteit in 
de thema’s en de verdeling van middelen over de thema’s.  



9 – SV Vitale Wijken 
 

 19 Als PvdA snappen wij de urgentie om snel een besluit hierover 
te nemen. Wij zijn benieuwd naar het vervolg en verdere 
uitwerking en hopen snel van u te horen. 

De overeenkomsten worden na afronding ter kennisneming 
toegezonden aan de Staten. Direct na ondertekening zal de Vitale 
Wijken aanpak concreet van start gaan. 

VVD 20 Wij steken zoals gewoonlijk niet onder stoelen of banken 
dat wij graag zien dat de provincie zich inzet voor de bouw 
van meer woningen. Woningen in alle categorieën waar 
behoefte aan is zodat iedereen een woning kan vinden in 
onze mooie provincie. We dachten dit ook helder terug te 
lezen in het coalitieakkoord. De wens voor woningbouw is 
zelfs door dit college verhoogd naar 10.000 woningen per 
jaar. 
Wat schets dan ook onze verbazing dat u het voorstel 
doet om geld, dat naar onze mening bestemd is voor 
woningbouw, in te willen zetten voor Vitale Wijken. Het 
budget van Binnenstedelijke Ontwikkeling is bedoeld voor 
gemeentelijke bouwplannen om die verder in 
ontwikkeling te brengen. U wilt 50% van uw tekort (2 
miljoen) onttrekken aan Binnenstedelijke Ontwikkeling. 
De inzet van dat geld voor Vitale Wijken  heeft tot gevolg 
dat er geen enkele woning wordt bijgebouwd voor die 2 
miljoen. Hier hebben wij om die reden dan ook grote 
moeite mee. 
Kan de gedeputeerde uitleggen waarom er een keuze is 
gemaakt om de ontbrekende financiën voor Vitale Wijken 
onder andere uit het budget  Binnenstedelijke 
Ontwikkeling te halen? 

Het voornemen van het College -zoals verwoord in de Kaderbrief- is de 
Vitale Wijken aanpak te dekken uit de algemene middelen. Gezien het 
feit dat besluitvorming over de begroting 2021 pas in het najaar 
plaatsvindt is een voorlopige dekking opgenomen uit de 
bestemmingsreserves. Deze kan vervallen op het moment dat de 
algemene middelen als dekkingsbron worden toegekend. 
 

SGP 21 SV Financiering Vitale Wijken 
Dit Statenvoorstel stelt ons voor een heel lastige keus. 
Enerzijds zijn de plannen die voorliggen uiterst 
sympathiek. Het gaat om mooie doelen voor een aantal 
wijken die het best heel lastig hebben. Een bijdrage 
daaraan leveren is wat ons betreft nobel. De vraag is 
echter wel of we hierin als provinciale overheid een rol 

De Vitale Wijken aanpak sluit aan bij belangrijke doelstellingen van de 
provincie, namelijk het verbeteren van de brede welvaart door te 
werken aan een vitale, gezonde, groene, duurzame en veilige 
leefomgeving. Binnen de aanpak wordt in de interbestuurlijke 
samenwerking zoveel mogelijk als één overheid geopereerd. De 
afspraak daarbij is dat partijen gelijkwaardig aan elkaar zijn. Partijen 
onderkennen daarbij dat iedere partij een eigen rol, bijdrage en 
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hebben. Het is voor ons uiterst lastig om 4 miljoen te 
stoppen in een deal waar vooral dingen worden opgepakt 
die buiten onze eigen invloedssfeer liggen.  
 

specifieke doelen heeft in het partnerschap. Dit betekent dat de 
provincie niet alleen aan de knoppen draait. Het zwaartepunt van de 
Regio Deal ligt in de wijken. De aansturing van de aanpak in de wijken is 
primair de verantwoordelijkheid van de betreffende gemeente.  

 22 Een teleurstelling is bovendien dat het Rijk 10 miljoen 
minder bijdraagt dan aanvankelijk gehoopt.  

Dat is begrijpelijk. Het aantal inschrijvingen was groter dan de te 
vergeven middelen door het Rijk. Dat neemt niet weg dat het nog 
steeds om een substantiële financiële bijdrage gaat waarmee 
belangrijke stappen in de aanpak kunnen worden gezet. 

 23 Een lastige is ook dat wij buiten de Regiodeal om een 
forse investering van nog eens 4 miljoen doen in één wijk 
van één stad. Hoe is dat te verantwoorden richting andere 
steden in de provincie?  

Door juist gericht op vier wijken in te zetten kunnen we impact maken. 
De kennis die we in deze Vitale Wijken aanpak opdoen delen we met 
de andere gemeenten. We nodigen alle gemeenten uit om te 
participeren in het kennisnetwerk. Daarnaast geven we met deze Vitale 
Wijken aanpak vorm aan noodzakelijke randvoorwaarden om 
bijvoorbeeld woningen bij te kunnen bouwen. 

 24 Wij vragen ons af of de 8 miljoen die we nu gaan uitgeven 
wel te verantwoorden zijn richting de belastingbetaler.  

De Vitale Wijken aanpak sluit aan bij de in het coalitieakkoord 2019-
2023 geformuleerde waarden en ambities. De aanpak biedt een 
belangrijke maatschappelijke meerwaarde waarbij de behoeften van de 
inwoners uitgangspunt zijn. De aanpak is erop gericht de effecten van 
de aanpak direct ten goede te laten komen aan het sociaal en 
economisch welbevinden van de inwoners. Daarbij is van belang dat 
concrete resultaten worden geboekt die direct zichtbaar en voelbaar 
zijn in de wijk. Tegelijk is een langjarige aanpak nodig om structurele 
effecten te bewerkstelligen. 

 25 We zien in de Kaderbrief hoe onze financiën onder druk 
staan en vragen ons dan af of het niet verstandiger is nu 
vooral in te zetten op onze kerntaken.  

zie antwoord bij vraag 26. 

 26 Graag een reflectie van het college hierop.  De Vitale Wijken aanpak geeft invulling aan belangrijke kerntaken en 
taken van de provincie, namelijk het verbeteren van de brede welvaart 
door te werken aan een vitale, gezonde, groene, duurzame en veilige 
leefomgeving. Daarnaast creëert het noodzakelijke randvoorwaarden 
voor andere doelstellingen, zoals de bouw van extra woningen. Een 
gezonde leefomgeving waar een wooncarrière mogelijk is dichtbij 
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voorzieningen en werk waar mensen kansen krijgen staat dichtbij de 
wensen van de belastingbetaler.   

 27 We missen deze afweging node in het Statenvoorstel. Zie antwoord onder vraag 26. 
    
    
    
    
    
    
    
    
    
    
    
    
    
    

 

 


